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Angličtina

ruština

(tak jak bylo doručeno)

Dobré odpoledne.

Ministři obrany NATO se tento týden sejdou v důležitém okamžiku

pro transatlantickou bezpečnost.

Zhodnotíme náš pokrok v posilování odstrašování a obrany NATO. 

 
Dále zvýšíme ochranu naší kritické infrastruktury ve světle sabotáže

ropovodů Nord Stream.

A zesílíme a udržíme naši podporu Ukrajině.

Aby mohli pokračovat, aby se mohli dál bránit a osvobozovat území

od ruské okupace.

Ukrajina má tempo. 

 
A nadále dosahuje významných zisků.

Zatímco Rusko se stále více uchyluje k děsivým a nevybíravým

útokům na civilisty a kritickou infrastrukturu.

Prezident Putin na Ukrajině selhává. 

 
Jeho pokusy o anexe, částečná mobilizace a bezohledná jaderná

rétorika představují nejvýznamnější eskalaci od začátku války.

https://www.nato.int/cps/en/natohq/opinions_208037.htm
https://www.nato.int/cps/en/natohq/opinions_208037.htm?selectedLocale=ru
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A ukazují, že tato válka neprobíhá podle plánu.

NATO není stranou konfliktu. 

 
Klíčovou roli ale hraje naše podpora. 

 
Spojenci zůstávají jednotní v podpoře ukrajinské suverenity a

sebeobrany.

Zítra se k nám připojí ukrajinský ministr obrany Oleksii Reznikov. 

 
Jak pro Kontaktní skupinu pro Ukrajinu vedenou USA, tak pro večeři

s ministry NATO. 

 
Společně budeme řešit naléhavé potřeby Ukrajiny.

Vítám nedávná prohlášení spojenců poskytnout Ukrajině pokročilejší

systémy protivzdušné obrany a další schopnosti. 

 
A těším se na další dodávky.

Naše poselství je jasné. 

 
NATO stojí za Ukrajinou. 

 
Tak dlouho, jak to bude potřeba.

Prezident Putin začal tuto válku. 

 
Musí to ukončit. 

 
Stažením svých sil z Ukrajiny.

A prezident Lukašenko by měl zastavit spoluúčast Běloruska na

tomto nezákonném konfliktu.

Ve čtvrtek budu předsedat pravidelné schůzi Skupiny pro jaderné

plánování. 

 
Základním účelem jaderného odstrašování NATO bylo vždy

zachování míru, předcházení nátlaku a odrazování od agrese.

Příští týden NATO uspořádá své dlouho plánované odstrašovací

cvičení 

 
Steadfast Noon. 

 
Jedná se o rutinní trénink, který probíhá každý rok. 

 
Aby naše odstrašující zařízení bylo bezpečné, zabezpečené a účinné.



3/16

Skryté jaderné hrozby prezidenta Putina jsou nebezpečné a

nezodpovědné. 

 
Rusko ví, že jadernou válku nelze vyhrát a nikdy se nesmí vést.

Pozorně sledujeme ruské jaderné síly. 

 
V postoji Ruska jsme nezaznamenali žádné změny. 

 
Ale zůstáváme ve střehu.

Na červnovém Madridském summitu se vedoucí představitelé NATO

rozhodli pro zásadní posun v naší obraně a odstrašování, abychom

reagovali na novou bezpečnostní realitu.

Zdvojnásobili jsme počet bojových skupin NATO na východě Aliance.

Lze je rychle zvětšit na velikost brigády. 

 
Zvyšujeme také počet našich vysoce připravených sil.

Na tomto ministerstvu přijmeme rozhodnutí o zvýšení našich zásob

munice a vybavení. 

 
Pro urychlení poskytování schopností. 

 
A využít Proces obranného plánování NATO k zajištění dlouhodobé

poptávky průmyslu, kterou potřebuje ke zvýšení výroby.

Budeme se také zabývat ochranou naší kritické infrastruktury. 

 
NATO na tom pracuje již řadu let. 

 
A po sabotáži ropovodů Nord Stream jsme dále zvýšili naši

ostražitost ve všech oblastech.

Zdvojnásobili jsme svou přítomnost v Baltském a Severním moři. 

 
Na více než 30 lodí. 

 
Podporováno námořními hlídkovými letadly a podmořskými

schopnostmi. 

 
Toto úsilí úzce koordinuje námořní velitelství NATO.

Spojenci také zvyšují bezpečnost kolem klíčových instalací. 

 
A zintenzivnění zpravodajství a sdílení zpravodajských informací. 

 
Podnikneme další kroky k posílení naší odolnosti a ochraně naší
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kritické infrastruktury. 

Jakýkoli úmyslný útok proti kritické infrastruktuře spojenců by se

setkal s jednotnou a odhodlanou reakcí.

Naše závěrečné zasedání se zaměří na mise a operace NATO. 

 
Od Kosova po Irák.

Připojí se k nám vysoký představitel EU Borrell. 

 
Protože NATO a Evropská unie čelí stejným bezpečnostním výzvám.

Čeká nás náročná zima.

Je tedy ještě důležitější, aby Severní Amerika a Evropa byly i nadále

jednotné. 

 
Na podporu Ukrajiny. 

 
A na obranu našeho lidu.

S tím jsem připraven odpovědět na vaše otázky.

Mluvčí NATO Oana Lungescu: Začneme úplně nahoře s

Deutsche Welle, NPR.

Teri Schultz (Deutsche Welle / NPR): Děkuji. Pane generální

tajemníku, řekl jste, že na této schůzce budete rozhodovat o tom, jak

zvýšit národní zásoby a udržet své arzenály plné a zároveň dodávat

více na Ukrajinu. Ale například s protivzdušnou obranou, raketovým

systémem vzduch-vzduch, který Německo posílá, to bylo něco, co

Německo očekávalo, že si objedná pro sebe. Estonsko poslalo celou

svou zásilku oštěpů na Ukrajinu. Takže se obáváte, že zatímco

spojenci zásobují Ukrajinu vším, co mohou, sami se nechají doma

bez ochrany? A jaké budou vaše výstupy z tohoto setkání, které to

změní, pokud jde o výrobní procesy a jejich zefektivnění? Děkuji.

Generální tajemník NATO Jens Stoltenberg: Spojenci NATO

poskytli Ukrajině bezprecedentní podporu svými schopnostmi,

zbraněmi, municí a různými druhy vojenské podpory. A to je něco, co

samozřejmě vítáme, a pak jsme to podporovali ze strany NATO od

začátku invaze. Ve skutečnosti jsme to dělali před invazí. Musíme mít
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na paměti, že spojenci NATO poskytují Ukrajině podporu od roku

2014, včetně výcviku desítek tisíc ukrajinských důstojníků, vojáků,

kteří nyní hrají klíčovou roli v obraně proti ruské agresi proti

Ukrajině. Ale po invazi spojenci zesílili.

A samozřejmě velká část podpory, kterou poskytli spojenci NATO –

oštěpy, systémy protivzdušné obrany, munice – kterou poskytli

Ukrajině, byla převzata ze stávajících zásob. Takže tím snížili své

zásoby. Ale to byla správná věc, protože pro nás všechny je důležité,

aby Ukrajina vyhrála bitvu, válku proti invazním ruským silám.

Protože pokud Putin vyhraje, není to jen velká porážka pro

Ukrajince, ale bude to porážka a nebezpečná pro nás všechny,

protože to udělá svět nebezpečnějším a nás to učiní zranitelnějšími

pro další ruskou agresi.

Takže to je důvod, proč jsme použili zásoby NATO, zásoby ze

spojeneckých zemí NATO, abychom poskytli podporu Ukrajině. Ale

samozřejmě čím déle se tato válka vleče, tím důležitější je, že i my

pak budeme schopni tyto zásoby doplnit. To je přesně důvod, proč

nyní řešíme, jak můžeme navýšit výrobu? Můžeme tedy vyrábět více,

jednak abychom doplnili zásoby, ale také abychom nadále

podporovali Ukrajinu. Očekávám, že ministři zítra a pozítří na

ministerské schůzce rozhodnou o tom, jak využít proces obranného

plánování NATO k dohodě o ambicióznějších cílech, například

různých schopností, včetně prozkoumání možnosti navýšení cílů ,

pokyny pro akcie. To zajistí průmyslu dlouhodobou poptávku.

Potřebují investovat do nových výrobních kapacit, protože dokázali

zvýšit výrobu částečně tím, že více využili stávající výrobní kapacitu,

ale ke skutečnému navýšení výroby je třeba provést nové investice.

Očekávám také, že se dohodnou na tom, jak můžeme dále posílit naši

interoperabilitu, zajistit, aby spojenci mohli spolupracovat a také

společně nakupovat kapacity munice, částečně pro použití v

zásobách, ale také skutečně zajistit interoperabilitu mezi spojenci. A

jedinečný proces obranného plánování NATO je, myslím, nejlepším

nástrojem k zajištění toho, aby spojenci byli koordinováni a skutečně
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poskytovali průmyslu dlouhodobé zprávy o poptávce za účelem

navýšení výroby. Očekávám také, že se dohodnou na tom, jak

můžeme dále posílit naši interoperabilitu, zajistit, aby spojenci mohli

spolupracovat a také společně nakupovat kapacity munice, částečně

pro použití v zásobách, ale také skutečně zajistit interoperabilitu

mezi spojenci. A jedinečný proces obranného plánování NATO je,

myslím, nejlepším nástrojem k zajištění toho, aby spojenci byli

koordinováni a skutečně poskytovali průmyslu dlouhodobé zprávy o

poptávce za účelem navýšení výroby. Očekávám také, že se dohodnou

na tom, jak můžeme dále posílit naši interoperabilitu, zajistit, aby

spojenci mohli spolupracovat a také společně nakupovat kapacity

munice, částečně pro použití v zásobách, ale také skutečně zajistit

interoperabilitu mezi spojenci. A jedinečný proces obranného

plánování NATO je, myslím, nejlepším nástrojem k zajištění toho,

aby spojenci byli koordinováni a skutečně poskytovali průmyslu

dlouhodobé zprávy o poptávce za účelem navýšení výroby.

Mluvčí NATO: Dobře, přejdeme na Associated Press.

Lorne Cook (Associated Press): Ano, Lorne Cook z Associated

Press. Mám dotaz ohledně infrastruktury. Německo bylo, jak bych to

řekl… Deutsche Bahn o víkendu v Německu přerušily své

komunikační kabely a přerušily dopravu na severu země. Viděli jsme

také úniky do potrubí, evidentně Nord Stream mířící do Německa. V

jakém okamžiku tyto útoky... promiňte, stanou se tyto incidenty

válečnými činy? A jak na to NATO jako kolektivní aliance reaguje?

Řekl jste, že spojenci odpoví, ale jak to v takovém případě uděláte?

Děkuji.

Generální tajemník NATO:Během posledních let NATO provedlo

největší transformaci naší kolektivní obrany od konce studené války

a součástí toho je plně zohlednit hybridní hrozby, kybernetické

hrozby. A proto jsme také před několika lety uvedli, že hybridní a

kybernetické útoky mohou vyvolat článek 5; může představovat

ozbrojený útok proti spojenci v NATO. A zintenzivnili jsme naši práci

na odolnosti, ochraně kritické infrastruktury, provádíme další cvičení
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jak na hybridní hrozby, tak na kybernetické hrozby. A vyměňujeme si

osvědčené postupy a také jsme se dohodli na pokynech pro ochranu

kritické infrastruktury. To vše je o ochraně například podmořských

kapacit pro podmořskou infrastrukturu, potrubí, kabely, ale také

samozřejmě energetické sítě, výrobu energie, dopravní

infrastrukturu. Samozřejmě, K těmto konkrétním incidentům se

nemohu vyjádřit, protože probíhají vyšetřování, a myslím si, že

musíme počkat na výsledek tohoto vyšetřování, než vyneseme

jakýkoli konečný úsudek. Obecně ale mohu říci, že samozřejmě

bedlivě sledujeme každý incident, který může představovat hybridní

nebo kybernetický útok proti spojencům v NATO, a jsme připraveni v

případě potřeby přijmout nezbytná opatření. Jaké přesně opatření,

závisí na povaze útoku. A nikdy nedáme našim potenciálním

protivníkům privilegium přesně definovat, kam až sahá hranice pro

článek 5. To bude rozhodnutí, které učiníme jako spojenci, přičemž

vezmeme v úvahu přesný kontext, konkrétní situaci, které budeme

čelit, pokud dojde k hybridnímu nebo kybernetickému útoku proti

spojenci NATO. a myslím, že musíme počkat na výsledek tohoto

vyšetřování, než vyneseme konečný soud. Obecně ale mohu říci, že

samozřejmě bedlivě sledujeme každý incident, který může

představovat hybridní nebo kybernetický útok proti spojencům v

NATO, a jsme připraveni v případě potřeby přijmout nezbytná

opatření. Jaké přesně opatření, závisí na povaze útoku. A nikdy

nedáme našim potenciálním protivníkům privilegium přesně

definovat, kam až sahá hranice pro článek 5. To bude rozhodnutí,

které učiníme jako spojenci, přičemž vezmeme v úvahu přesný

kontext, konkrétní situaci, které budeme čelit, pokud dojde k

hybridnímu nebo kybernetickému útoku proti spojenci NATO. a

myslím, že musíme počkat na výsledek tohoto vyšetřování, než

vyneseme konečný soud. Obecně ale mohu říci, že samozřejmě

bedlivě sledujeme každý incident, který může představovat hybridní

nebo kybernetický útok proti spojencům v NATO, a jsme připraveni v

případě potřeby přijmout nezbytná opatření. Jaké přesně opatření,

závisí na povaze útoku. A nikdy nedáme našim potenciálním
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protivníkům privilegium přesně definovat, kam až sahá hranice pro

článek 5. To bude rozhodnutí, které učiníme jako spojenci, přičemž

vezmeme v úvahu přesný kontext, konkrétní situaci, které budeme

čelit, pokud dojde k hybridnímu nebo kybernetickému útoku proti

spojenci NATO. Mohu říci, že samozřejmě bedlivě sledujeme každý

incident, který může představovat hybridní nebo kybernetický útok

proti spojencům v NATO, a jsme připraveni v případě potřeby

přijmout nezbytná opatření. Jaké přesně opatření, závisí na povaze

útoku. A nikdy nedáme našim potenciálním protivníkům privilegium

přesně definovat, kam až sahá hranice pro článek 5. To bude

rozhodnutí, které učiníme jako spojenci, přičemž vezmeme v úvahu

přesný kontext, konkrétní situaci, které budeme čelit, pokud dojde k

hybridnímu nebo kybernetickému útoku proti spojenci NATO. Mohu

říci, že samozřejmě bedlivě sledujeme každý incident, který může

představovat hybridní nebo kybernetický útok proti spojencům v

NATO, a jsme připraveni v případě potřeby přijmout nezbytná

opatření. Jaké přesně opatření, závisí na povaze útoku. A nikdy

nedáme našim potenciálním protivníkům privilegium přesně

definovat, kam až sahá hranice pro článek 5. To bude rozhodnutí,

které učiníme jako spojenci, přičemž vezmeme v úvahu přesný

kontext, konkrétní situaci, které budeme čelit, pokud dojde k

hybridnímu nebo kybernetickému útoku proti spojenci NATO. A

nikdy nedáme našim potenciálním protivníkům privilegium přesně

definovat, kam až sahá hranice pro článek 5. To bude rozhodnutí,

které učiníme jako spojenci, přičemž vezmeme v úvahu přesný

kontext, konkrétní situaci, které budeme čelit, pokud dojde k

hybridnímu nebo kybernetickému útoku proti spojenci NATO. A

nikdy nedáme našim potenciálním protivníkům privilegium přesně

definovat, kam až sahá hranice pro článek 5. To bude rozhodnutí,

které učiníme jako spojenci, přičemž vezmeme v úvahu přesný

kontext, konkrétní situaci, které budeme čelit, pokud dojde k

hybridnímu nebo kybernetickému útoku proti spojenci NATO.

Mluvčí NATO: Interfax Ukrajina, uprostřed.



9/16

Iryna Somer (Interfax Ukrajina): Děkuji. Děkuji, Oana.

Generální tajemník podle Američanů a Ukrajinců byly včerejší údery

na Ukrajinu předem naplánovány a neměly nic společného s

Kerčským mostem, jak tvrdí Rusko. A navíc někteří analytici také

uvedli, že Ukrajina nemá nic společného s Kerčským mostem, který

byl jednoduše použit jako záminka pro tento úder. Sdílí NATO stejné

hodnocení? A myslíte si, je to zlomový bod této války? Co by to

mohlo změnit na bojišti? A nějaké krátké pokračování na otázku Teri,

řekl jste, že ministři budou diskutovat o tom, jak doplnit zásoby, až

zítra. Ale válka trvá už sedm měsíců, proč se tak nestalo dříve?

Děkuji.

Generální tajemník NATO:Za prvé, samozřejmě jsme již zahájili

dialog s průmyslem a různými spojenci o tom, jak zvýšit výrobu a

doplnit nebo doplnit naše zásoby. Před několika týdny jsme zde v

NATO měli setkání ředitelů pro vyzbrojování NATO. Jedná se tedy o

pokračující práci, ale až se zítra sejdou všichni ministři, je to

samozřejmě vynikající příležitost zhodnotit, čeho jsme dosáhli, jak

daleko jsme byli schopni posunout se při navyšování výroby. Ale také

pak učinit nová rozhodnutí o tom, jak dále zajistit, že nejen že

budeme kopat do stávajících zásob, abychom Ukrajině poskytli

podporu, ale abychom byli skutečně schopni navýšit výrobu. A

musíme zvýšit výrobu munice a zbraní, abychom zajistili odstrašení a

obranu našich vlastních spojenců, spojenců NATO, ale také mít

dostatek na to, abychom mohli Ukrajině poskytovat podporu na

dlouhou trať. Ale aby nedošlo k nedorozumění, tato práce nezačíná

nyní. Už to nějakou dobu trvá. Ale samozřejmě čím déle válka na

Ukrajině pokračuje, tím je práce s průmyslem stále důležitější,

protože pak potřebují rozhodnutí. Potřebují rozhodnutí o procesu

obranného plánování NATO, cíle schopností, aby si byli jisti, že ve

skutečnosti mohou provést nezbytné investice, aby mohli produkovat

více.
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Pokud tedy byla otázka o tom, jak včerejší útoky změní situaci na

bojišti, myslím, že to, co jsme viděli včera, je ve skutečnosti známkou

slabosti. Protože realita je taková, že na bitevním poli nejsou schopni

pokročit. Rusko vlastně ztrácí bojiště. Vzdávají se území, protože

nemají schopnosti zastavit postup ukrajinských sil. Způsob, jakým

jsou pak schopni reagovat, je nevybíravými útoky na ukrajinská

města, zasahování civilistů a kritickou infrastrukturu. A to

samozřejmě působí utrpení, škody na Ukrajině, ale v mnoha

ohledech to ve skutečnosti odráží nedostatek alternativ pro

prezidenta Putina. Ztrácejí půdu pod nohama, ztratili hybnost a pak

se museli vrátit k raketovým úderům a náletům způsobem, který

jsme viděli včera a vlastně i dnes.

Pak první otázka... [neslyšitelné] No, Rusko provedlo podobné útoky

dříve ve válce, viděli jsme... Samozřejmě už je to nějakou dobu, co

jsme viděli podobné útoky proti Kyjevu a některým městům v

západní části země, ale útoky na města v Chersonu, v Záporoží a

dalších částech Ukrajiny jsme viděli vlastně docela pravidelně. Takže

měli tyto schopnosti přesně v době, kdy byly tyto útoky plánovány.

Nebudu to rozebírat, ale realita je taková, že to nemění povahu

útoku. Jsou to útoky proti městům, zabíjejí civilisté, cílí se na civilní

infrastrukturu, a to je nepřijatelné. A to je něco, co je v rozporu s

mezinárodním právem.

Mluvčí NATO: Financial Times.

Henry Foy (Financial Times): Henry Foy, Financial Times.

Děkuji mnohokrát za otázku. Chci se zeptat na jaderná cvičení.

Proběhla mezi 30 spojenci nějaká diskuse o tom, zda je to tak dobrý

nápad trénovat létání s jadernými zbraněmi v okolí vzhledem ke

zvýšeným hrozbám ze strany Ruska a možnosti chybného odhadu

nebo nedorozumění? A za druhé, bude se letošní cvičení lišit od

předchozích let vzhledem ke kontextu, který je zde samozřejmě

neuvěřitelně důležitý. A jsem si vědom toho, že je to každoroční
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cvičení, je to rutina, takže je to všechno srozumitelné, ale ptám se,

zda uvnitř Aliance proběhla nebo neproběhla diskuse o tom, zda je

nyní opravdu ten správný čas to udělat. Děkuji.

Generální tajemník NATO:Nyní je ten správný čas být pevný a

mít jasno v tom, že NATO je tu, aby chránilo a bránilo všechny

spojence. A to je dlouho plánované cvičení, vlastně plánované před

invazí na Ukrajinu. Je to rutinní cvičení a je to cvičení, které má

zajistit, aby naše jaderné odstrašení zůstalo bezpečné, zabezpečené a

účinné. Toto cvičení jsem navštívil před několika lety. O cvičení jsme

otevřeně a myslím si, že by vyslalo velmi špatný signál, kdybychom

teď náhle zrušili rutinní, dlouho plánované cvičení kvůli válce na

Ukrajině. To by byl naprosto špatný signál k vysílání. A musíme

pochopit, že pevné, předvídatelné chování NATO, naše vojenská síla,

je nejlepší způsob, jak zabránit eskalaci. Jsme tu, abychom zachovali

mír, zabránili eskalaci a zabránili jakémukoli útoku na spojenecké

země NATO.

Mluvčí NATO: Polský rozhlas.

Beata Płomecka (Polský rozhlas): Děkuji. Beata Płomecka,

Polský rozhlas, veřejnoprávní vysílání. Pane generální tajemníku,

existují určité návrhy od různých politiků z různých členských států,

že ve světle včerejších a dnešních útoků na kritickou infrastrukturu,

civilní infrastrukturu, zabíjení civilistů je nejvyšší čas označit Rusko

za teroristický stát. Nazvete Rusko jako stát, který sponzoroval

terorismus? A druhá otázka je, že jsou i návrhy svolat summit na

úrovni vůdců NATO. Plánujete takový summit? Děkuji.

Generální tajemník NATO: Neustále vedeme konzultace mezi

spojenci NATO. V letošním roce jsme již uskutečnili tři summity

NATO. V případě potřeby svoláme summit, abychom měli schůzky,

které potřebujeme, když je potřebujeme. A neustále posuzujeme také

potřebu svolat další summit, abychom zajistili konzultace a správná

sdělení NATO na všech úrovních. Tento týden budeme mít
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ministerskou schůzku, která poskytuje dobrou příležitost vyslat

jasnou zprávu a poté, až si budeme myslet, že je ten správný čas,

učiníme rozhodnutí o případném summitu.

Pak o povaze války. Tohle je nelegální invaze do jiné země. Je to

jasné porušení mezinárodního práva. Rusko napadlo suverénní

nezávislý národ, porušilo jeho územní celistvost a suverenitu. To ve

skutečnosti nezačalo v roce 2022 ani v únoru tohoto roku. Začalo to v

roce 2014. Ale samozřejmě v únoru vystupňovali své agresivní akce

proti Ukrajině a porušili mezinárodní právo nehorázným způsobem.

A také jsme viděli strašlivé a strašlivé útoky proti civilistům, viděli

jsme zprávy z Buchy, z mnoha dalších míst na Ukrajině. A teď je

důležité, že jsou k dispozici všechna fakta, že máme důkladné

vyšetřování, spojenci NATO podporují probíhající vyšetřování a že ti,

kdo jsou odpovědní, jsou za tato zvěrstva zodpovědní.

Mluvčí NATO: Půjdeme do Frankfurter Allgemeine.

Thomas Gutschker (FAZ): Díky moc. Thomas Gutschker,

Frankfurt Allgemeine Zeitung. Generální tajemník, dvě otázky. Za

prvé, je podle vás most přes Kerčský průliv legitimním vojenským

cílem, a zahrnuje to i teroristický útok? A druhá otázka, když mluvíte

o posílení podpory Ukrajině, zmínil jste systémy protivzdušné

obrany. Které další systémy nebo typy zbraní potřebuje Ukrajina

nyní, když je ještě nedostala, aby se vyrovnala s jejich situací? Děkuji.

Generální tajemník NATO:Ukrajina potřebuje širokou škálu

různých systémů a to je samozřejmě spousta smrtících zbraní,

dělostřelectva, obrněných vozidel, systémů protivzdušné obrany a

mnoha dalších protitankových zbraní. Ale také samozřejmě nesmrtící

podpora: palivo a zimní oblečení a komunikační systémy a spousta

různých typů podpory. A to je důvod, proč bylo také tak užitečné se

sejít, protože až se zítra sejdeme v Kontaktní skupině pro Ukrajinu

pod vedením USA, ale také na setkání ministrů obrany NATO s

ministrem obrany Reznikovem, máme tu nejlepší možnou příležitost

jít do podrobností, aby bylo možné prodiskutovat různé seznamy a
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sladit tyto seznamy potřeb Ukrajiny s tím, co jsou spojenci a partneři

NATO schopni poskytnout. A to je to, co se v tomto rámci děje již

několik měsíců a také důvod, proč jsme byli schopni zmobilizovat

tolik podpory od spojenců a partnerů NATO. Existuje naléhavá

potřeba protivzdušné obrany, ale samozřejmě také mnoho dalších

schopností: přesně naváděná munice, HIMARS a další pokročilé

moderní systémy standardu NATO. A vidíme, že dělají rozdíl a

vidíme, že ukrajinští vojáci dokážou tyto moderní systémy využívat

velmi efektivně a získávat na bojišti zisky.

Pak to není jen otázka, víte, přidávání dalších a různých systémů. Jde

také o to, abychom měli palivo nebo munici pro stávající systémy.

Takže od té doby, co válka pokračuje, se logistika, dodávky

náhradních dílů, munice, paliva do systémů, které jsou již dodány,

stává stále důležitější. Potřebují tedy téměř vše a spojenci poskytují

bezprecedentní podporu, protože chápou, že máme morální,

politický a bezpečnostní zájem zajistit, aby Ukrajina vyhrála válku

proti prezidentu Putinovi.

Mluvčí NATO: Politik.

Generální tajemník NATO: Promiňte. No, já... Především si

myslím, že si musíme pamatovat výchozí bod této diskuse. Krym je

nelegálně anektován Ruskem. Krym patří Ukrajině a spojenci NATO

a NATO jasně řekli, že neuznáme a nikdy neuznáme nezákonnou

anexi Krymu. A bylo to Rusko, které začalo tuto válku, prezident

Putin tuto válku zahájil. A pak nebudu rozebírat, kdo stál za útokem

proti tomu mostu, to nechám na Ukrajincích, aby se k tomu vyjádřili.

Mluvčí NATO: Politik.

Lili Bayer (Politico): Děkuji mnohokrát. Lili z Politico. Mám dvě

krátké otázky. Když se vrátíme k otázce protivzdušné obrany, věříte v

nadcházejících týdnech – tedy v krátkodobém horizontu –, že

spojenci NATO mají kapacitu poskytnout Ukrajině všechny systémy

protivzdušné obrany, o které Kyjev žádá? Očekáváte v nejbližších
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dnech nějaká další oznámení? A druhá otázka se více dívá do

budoucnosti, vzhledem k domácím tlakům v Rusku, jaký druh

plánování v NATO existuje pro možnost odchodu prezidenta Putina z

úřadu a destabilizaci, která by mohla následovat? Je to něco, o čem

diskutujete? Děkuji.

Generální tajemník NATO: Jen v posledních dnech jsme měli

dvě nová oznámení od spojenců NATO – z Německa a Spojených

států – o poskytování pokročilejších systémů protivzdušné obrany.

Němci to oznámili včera a my to samozřejmě vítáme. A Spojené státy

oznámily další dodávky a víme také, že oznámily, že jsou také

připraveny poskytnout a dodat NASAMS, což jsou ve skutečnosti

jedním z mnoha pokročilých systémů, které Ukrajina v posledních

měsících obdržela. A znovu, potřebujeme více a potřebujeme také

více munice do těchto systémů a vítám, že to spojenci dělají.

Tyto systémy protivzdušné obrany dělají rozdíl, protože mnoho z

přilétajících raket bylo ve skutečnosti sestřeleno ukrajinskými

systémy protivzdušné obrany, které poskytly spojenci NATO. Ale

samozřejmě, dokud nejsou všechny sestřeleny, je samozřejmě

potřeba dalších. A proto budeme tento týden, zítra řešit na schůzce s

ministrem obrany Reznikovem, jak, jaký typ a jak zajistit nejen co

nejrychlejší dodání systémů, ale také výcvik, náhradní díly a munici

do jejich schopnosti protivzdušné obrany.

Tak to byla ještě jedna otázka? […] Takže za prvé si myslím, že

musíme být připraveni na dlouhou trať. Budu opatrný a budu příliš

spekulovat o domácí politické situaci v Rusku. Bez ohledu na to, co

mohou různé analýzy naznačovat, myslím, že to, co musíme v NATO

udělat, je být připraveni na všechny eventuality a pokud jde o

Ukrajinu, být připraveni je i nadále podporovat.

Mluvčí NATO: Nezávislý.
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Dejan Sajinovic (Nezavisne): Děkuji mnohokrát. Dejan

Sajinovic, Nezavisne z Bosny a Hercegoviny. Příští měsíc se tedy v

Radě bezpečnosti uskuteční důležité hlasování o prodloužení

vojenské mise Evropské unie v Bosně a Hercegovině. Po tomto roce

to byla rutina, teď by možná Rusko mohlo dát misi veto. Jaká je

vaše... Zajímá vás situace, bezpečnostní situace v Bosně a

Hercegovině? A možná v širším měřítku, jak hodnotíte bezpečnostní

situaci na západním Balkáně? Děkuji.

Generální tajemník NATO:Situaci na západním Balkáně

samozřejmě velmi pozorně sledujeme. Máme několik spojenců, kteří

jsou zeměmi západního Balkánu, a součástí úspěšného rozšiřování

NATO v posledních letech byly ve skutečnosti země západního

Balkánu, včetně nejnověji Severní Makedonie a Černé Hory. NATO

má na západním Balkáně historii; pomohli jsme ukončit dvě brutální

etnické války včetně války v Bosně a Hercegovině. Stále máme

přítomnost na západním Balkáně s misí KFOR v Kosovu a také naši

podporu velitelství NATO v Sarajevu a podporu operace EU Althea.

Nebudu spekulovat o tom, zda bude nebo nebude obnoven mandát

pro operaci EUFOR Althea. Jediné, co řeknu, je, že není v zájmu

nikoho, aby mandát nebyl obnoven, protože tamní přítomnost EU as

podporou NATO pomáhá řešit výzvy, kterým Bosna a Hercegovina

čelí. A samozřejmě existuje mnoho obav a mnoho, mnoho výzev,

kterým všichni čelíme. Ale pokud omezíme mezinárodní přítomnost

Althea nebo naši mezinárodní přítomnost v Bosně, obtížnou situaci

ještě více ztížíme.

Mluvčí NATO: Přejdeme k poslední otázce, NTV.

Güldener Sonumut (NTV Turecko): Güldener z NTV Turecko.

Generální tajemníku, sílí rétorika, jaderná rétorika, banalizace

jaderné rétoriky v Moskvě a NATO vyhodnocuje jadernou situaci v

Rusku. Proto mám dvě krátké otázky. První je, jaké je vaše hodnocení

jaderného rizika? Je to pravda nebo ne? A za druhé, pokud by se toto

riziko zvýšilo, jste připraveni buď varovat občany a udělat vše pro to,

abyste o tom ujistili veřejné mínění? Děkuji.
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Generální tajemník NATO:NATO je připraveno na jakoukoli

hrozbu, jakýkoli útok proti kterémukoli spojenci NATO. A to je

důvod, proč máme NATO, abychom dokázali odstrašit i jaderné

hrozby. A to bylo důležité před invazí na Ukrajinu, stalo se to ještě

důležitějším poté. V neposlední řadě ve světle jaderné rétoriky

prezidenta Putina a Ruska. Tato jaderná rétorika nebo skryté hrozby

jsou nebezpečné a bezohledné. Rusko ví, že jadernou válku nelze

vyhrát a nikdy se nesmí vést. A také jsme Rusku jasně sdělili, že bude

mít vážné následky, pokud použije jaderné zbraně jakýmkoli

způsobem, včetně jaderných zbraní s nízkým výnosem na Ukrajině.

Tím, že zajistíme věrohodné odstrašení a obranu, pomáháme

snižovat riziko eskalace. A proto je důležité, aby od roku 2014

implementovali jsme největší posílení naší kolektivní obrany od

konce studené války. Takže jsme byli připraveni, když Rusko v únoru

napadlo Ukrajinu. A od té doby jsme dále posílili, zvýšili naši

přítomnost ve východní části Aliance. Ráno v den invaze jsme

aktivovali naše obranné plány a v červnu jsme v Madridu přijali

rozhodnutí o dalším posílení naší kolektivní obrany. Účelem toho je

zabránit válce, zachovat mír a zabránit jakémukoli použití jaderných

zbraní. a v červnu jsme v Madridu učinili rozhodnutí o dalším

posílení naší kolektivní obrany. Účelem toho je zabránit válce,

zachovat mír a zabránit jakémukoli použití jaderných zbraní. a v

červnu jsme v Madridu učinili rozhodnutí o dalším posílení naší

kolektivní obrany. Účelem toho je zabránit válce, zachovat mír a

zabránit jakémukoli použití jaderných zbraní.

Mluvčí NATO: Děkuji mnohokrát. Tím tato tisková konference

končí.

Generální tajemník NATO: Děkuji.

 

 


